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KELLOKOSKEN KEHITTÄMISTOIMIKUNNAN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJA 
 
Kokousaika:  20.9.2012 klo 18.00 – 21.00 
Paikka: Kellokosken sairaalamuseo ja kahvila Kinuskilla 
Osallistujat:  

Jokelan kehittämistoimikunta 
Markku Ranta-Aho 
Sari Heiskanen 
Maarit Kankimäki 
Marjut Kylliäinen 
Reijo Laitila 
Esko Valonen 
Heidi Hagman (siht.) 
 
Kellokosken kehittämistoimikunta 
Kyösti Lehtonen (pj.) 
Teijo Pyykönen 
Ritva Kinnunen 
Aila Koivunen 
Salme Nepponen (vpj.) 
Anni Helasvuo  
Asko Honkanen (siht.) 

Poissa: 
Repe Harmanen 
Katri Lindqvist 
Tiina Pirttioja 
Erja Sarenius-Salmenkivi 
Erkki Vainio 
Merja Soosalu 
Kari Leppiaho 
Antti Seppälä 
Ari Maskonen  
Heta Lähteenaro 
 
 

ASIALISTA 
 
1. Kokouksen avaus 

 
Kellokosken kehittämistoimikunnan pj. Lehtonen avasi kokouksen klo 18 
 

2. Kuntalaisten arvio kuntapalveluista / Hagman 
 
Strategiasuunnittelija Hagman esitteli tehdyn selvityksen kuntalaisten näkemyksistä 
kuntapalveluista. Selvityksen yhteenveto on liitteenä. 
 

3. Tuusulan lukio / Torvinen 
 
3.1 Esittely 
 
Kasvatus- ja sivistystoimen opetuspäällikkö Torvinen esitteli Tuusulan lukion kehittämisnäkymiä. 
Esitys on pöytäkirjan liitteenä. 
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3.2 Keskustelu 
 
Torvinen kertoi, että kolmen lukion toimipisteen ylläpito nostaa kustannuksia. Keskittämällä 
voitaisiin saada säästöjä. Keskustelun aikana todettiin useassa puheenvuorossa, että Pohjois-
Tuusulan lukiopalvelut ovat tarpeellisia eivätkä mahdolliset tulevat muutokset saa heikentää 
palvelutarjontaa pohjoisen taajamissa. Kuntalaisten tasapuolisen kohtelun sekä kaikkien taajamien 
vetovoimaisuuden säilyttämiseksi lukio-opetusta tulee jatkossakin järjestää kaikissa taajamissa. 
 
Keskusteltiin lukioiden yrittäjyyskasvatuksesta ja yritteliäisyyteen kasvattamisesta sekä yhteyksistä 
alueen yrityksiin tai muihin toimijoihin (esim. Kellokosken sairaala). Asiakokonaisuutta pidettiin 
tärkeänä ja siihen tulisi jatkossakin kiinnittää huomiota. 
 
Keskustelun yhteydessä esitettiin kysymys Kuuma-lukiosta, mutta Torvisen mukaan tällaista 
ajatusta ei ole vielä kasvatus- ja sivistystoimessa pohdittu. 
 
 
Tiedoksi: kasvatus- ja sivistystoimi 
 

4. Sote-palvelut kesäaikaan 
 
Jokelassa ja Kellokoskella ovat sosiaali- ja terveyspalvelut olleet kesäaikaan niukat säästösyistä. 
Taustalla on kunnanhallituksen 3,97 % raami talousarviosta vuodelle 2013. Sote-asemien sulku 
kesällä 5 vk Jokelassa ja Kellokoskella on yksi toimenpide raamiin pääsemiseksi.  
 
4.1 Terveyspalvelut 
 
Lomakaudella sivuasemien toiminta on hyvin haavoittuvaista koska sijaisia ei ole tai jos saadaan 
opiskelijoita sijaisiksi, he eivät voi tehdä kaikkea eivätkä olla yksin sivupisteissä.  
 
Keskittämällä toiminta Hyrylään säästetään sijaiskustannuksissa ja pystytään takaamaan ohjaus 
mahdollisille vastavalmistuneille tai opiskelijasijaisille. Ydinkesällä palvelujen kysyntä on vähäisintä 
ja keskitytään kiireelliseen toimintaan. Neuvolassa tehdään vain imeväisikäisten tarkastukset. 
Kysynnän vähyyden takia heinäkuu on paras aika toiminnan keskittämiselle. 
 
Suun terveydenhuolto keskitettiin kesällä Hyrylään ja toiminta sujui hyvin.  Kesäksi saatiin myös 2 
kandisijaista ja jonotusajat lyhenivät suun terveydenhuollossa kaikissa toimipisteissä. 
 
Palvelut tarjotaan pääterveysasemalla, jossa on röntgen ja laboratoriopalvelut samassa pisteessä. 
Vastaanotto keskittyy kiireelliseen toimintaan ja kaikille kuntalaisille tarjotaan palvelua samojen 
periaatteiden mukaan. 
 
Reseptien uusinnat sujuvat apteekkien kautta, sähköinen resepti helpottaa. 
 
Lab palvelut tulee hus LAB.ilta, jolloin asiakkaat voivat käyttää itselleen lähintä toimipistettä. 
 
Tarkemmat suunnitelmat luodaan, mikäli keskittäminen toteutuu. 
 
4.2 Sosiaalipalvelut 
 
Jokelan ja Kellokosken sosiaalityön palvelut on aina vuodesta 1993 lähtien keskitetty heinäkuuksi 
Hyrylään, koska ei ole mahdollisuuksia palkata lomansijaisia, eikä niitä olisi sosiaalityöhön 
saatavillakaan. Heinäkuussa keskitytään lähinnä kiireellisiin palveluihin päivystysluonteisiin 
palveluihin. 
 
Muutoksesta tiedotetaan hyvissä ajoin kuntalaisille ja jo palveluissa oleville asiakkaille. Viranhaltijat 
ennakoivat asiakkaidensa mahdollisen toimeentulotuen tarpeen ja päätökset valmistellaan jo 
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kesäkuun lopulla. Elokuun alussa toiminta käynnistyy jälleen tehokkaasti, kun kaikki ovat paikalla. 
Palvelut on pystytty heinäkuussa antamaan kuntalaisille lain määräajassa. Negatiivista palautetta 
ei ole saatu kesäajan palveluista. 
 
4.3 Keskustelu 
 
Keskustelussa todettiin, että Pohjois-Tuusula ei ole tasavertaisessa asemassa Etelä-Tuusulan 
kanssa. Erityisesti sairaana on usein vaikea liikkua pitkiä matkoja. Tällöin terveyspalveluita 
tarvitsevan on hankalaa kulkea Hyrylään. Lisäksi on hyvä huomata, että julkinen liikenne on 
kesäaikaan vähäistä. Pohjois-Tuusulan kesäsulkujen ”vakiintumista” pidettiin huolestuttavana ja 
korostettiin keskusten olevan kasvavia ja kehittyviä. Jokelassa ja Kellokoskella on kunnan parhaat 
tonttivarannot ja tontteja myytäessä markkinoidaan keskusten hyviä lähipalveluita. Suljetut palvelut 
eivät ole hyviä palveluita.   
 
Se, että jonot lyhenevät on toimikuntien käsityksen mukaan väärä tulkinta. Kesäaikana mm. 
lääkärissä käyntejä lykätään kesätauon jälkeiselle ajalle. Lisäksi osa palvelun tarvitsijoista 
hakeutuu esim. Järvenpään yksityisten terveyspaleluihin. 
 
Jos Pohjois-Tuusulassa jatkossakin on kesäaikaan palvelujen alasajettuna, tulisi vaihtoehtona 
pohtia, voisiko Hyvinkäältä hakea palveluita? 
 
Kesäajan järjestelyistä on syytä tiedottaa ajoissa. Suora yhteydenotto mm. eläkeläisjärjestöihin on 
tarpeen, jotta viesti menee eteenpäin myös järjestöjen kautta. 
 
Toimikunnat edellyttävät, että Jokelan ja Kellokosken asukkaiden sote-palveluiden käyntimääriä 
seurataan kesäaikaan. 
 
Mammografiabussi sai keskustelussa hyvää palautetta, mutta ihmetystä herätti, että jokelalainen 
nainen oli saanut kutsun tutkimuksiin Hyrylään eikä Jokelaan. 
 
 
tiedoksi: sosiaali- ja terveystoimi 

 
5. Nuppulinna ja Linjamäki –alueiden kehittämismahdollisuudet kaavoituksen kannalta / 

Honkanen 
 
Kaavoituspäällikkö Honkanen esitteli Nuppulinnan ja Linjamäen tilannetta valmisteilla olevan 
maakuntakaavan avulla. Nuppulinnan alueella on tällä hetkellä maakuntakaavassa 
taajamatoimintojen alueen merkintä, mutta uudessa valmisteilla olevassa 
maakuntakaavaehdotuksessa sitä ei ole. Mikäli muutos hyväksytään maakuntakaavaan, 
Nuppulinnan ympäristöön ei voida kaavoittaa merkittävästi asuin- tai työpaikka-alueita. 
 
Linjamäen kohdalle on merkitty uuteen maakuntakaavaan kylämerkintä. Näin ollen Linjamäkeä 
voidaan edelleen kehittää kylänä. Sillä on siis edellytyksiä kasvaa jatkossakin ja osayleiskaavassa 
kyläalueella voidaan osoittaa ympäröivää haja-asutusaluetta pienempi 
rakennuspaikkakokovaatimus. 
 

6.  Muut asiat 
 
Ei ollut muita käsiteltäviä asioita. 
 

7.  Kokouksen päättäminen 
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 21. 
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muistion laativat 24.9.2012 
 
Heidi Hagman ja Asko Honkanen 
toimikuntien sihteerit 
 
 
Jakelu: 
 
toimikuntien jäsenet 
kellokoskelaiset valtuutetut  
jokelalaiset valtuutetut 
sosiaali- ja terveystoimi § 4 
kasvatus- ja sivistystoimi § 3 
kunnanhallituksen jäsenet 
kunnanvaltuuston pj:t 
kuntakehitysryhmän jäsenet 
kunnan verkkosivut / Leena Eno 
Kellokosken kirjasto 
Keski-Uusimaa / Leena Joensuu 

 


